
zÁpls z JEDNÁNí wgonu pno žvorruí pnosrŘroí

Ze dne 13.LZ-ZOZZ (druhá část schůze 19.1.2023)

Přítomni: Švarc Radek, Blabla Zdeněk, Straka Dominik, Horáček Václav ml., §alay Karel

BodV programu schůze:

1. Zahájení a prezence přítomných

2. Seznámení se s programem jednání

3. Revize OZV č, 3/2OL2

4. Vytipování vhodných polních cest za účelem jejich zpevnění

5, Projednání aktuální situace v oblasti životního prostředí

- stav zeleně v extravilánu obce

- probíhající či připravované projekty související se životním prostředím v obci

- černé skládky v okolíobce

6. Diskuze

7.Závér

L. Zahájení a prezentace přítomných

JednáníVýboru pro životní prostředíbylo svoláno předsedou R. Švarcem. Jednalo se o první jednání

v novém složenía přítomni byli všichni členové výboru,

2. §eznámení se s programem jednání

Předseda výboru seznámil přítomné s programem jednání. Nikdo z přítomných neměl námitky

3. Revize OZV č. 3l2OL2

Členové výboru probrali OZV č. 3l2O12 s tím, že si ji každý člen individuálně podrobněji projde a

případně zašle své připomínky či návrhy na změnu předsedovi výboru. Tak se také stalo. Vyhláška je

napsána velmi obecně, v každém případě však vidíme problém zejména v její vymahatelnosti než v

obsahu. Navrhujeme tedy zkusit zajistit zlepšení vymahatelnosti (např. již zmiňované zřízení obecní

policie). Dále doporučujeme zpřesnit část OZV týkajícíse schválených výjimek pro akce, které zasahují

do času nočního klidu, tedy upřesnit způsob získání výjimky, evidenci těchto výjimek a způsob

prokázání se touto výjimkou (například policii apod.). Další částí, kterou navrhujeme upravit, je část

souvisejícís použitím akustických plašičů proti špačkům {zejména plynouich děl). Úprava by se týkala

zejména vymezení umístění těchto zařízení (vzdálenost od obydlených částí) a také sankce, která by

uživateli hrozila v případě poručení povinností plynoucích z této vyhlášky, Jako poslední bod

doporučujeme doplnit ustanovení, které v případě poškození či nadměrného znečištění polních cest



{zejména těch zpevněných), zavazuje uživatele, který poškození či nadměrné znečištění způsobíl,

uvést cestu do původního stavu,

4. Vytipování vhodných polních cest za účelem jejich zpevnění

Zastupitelstvo obce pověřilo Výbor pro životní prostředí úkolem vytipování vhodných lokalit, kde by

bylo vhodné provést zpevnění polních cest, Dle informace od pana starosty by mělo b,it k dispozici

materiál na cca. 1 * ].,5 km polních cest. Pomocí uvedeného materiálu doporučuje výbor ŽP nejdříve

dokončit zpevnění polní cesty v lokalitě Krefty . Zde již ke zpevnění části polní komunikace došlo, je

však třeba zpevnění dokončit, Dále, pokud by bylo možné a byl k dispozici i vhodný materiál,

doporučuje výbor Žr prodloužit zpevněnou cestu v lokalitě.,Kúsky", tedy prodloužit zpevněnou polní

cestu vycházející z ulice Václavská a propojit ji k potní cestě vycházející z ulice Polní" Přesné vyměření

těchto cest před zahájením prací je nezbytné. (Jednotlivé úseky cest vytipované ke zpevnění viz

mapky v příloze). Pokud by bylo materiálu více, jsou další vytipované cesty k dispozici - viz příloha.

Vzhledem k plánovaným opravám několika cest v okolí (Nádražní, Zahradní, cesta na Přítluky a státní

cesta směr Starovičky) by bylo dobré zkusit zajistit co nejvíce materiálu pro recyklované asfaltové

směsi, která je na tvorbu polních cest vhodná. Zejména zmíněná část v lokalitě ,,Kúsky"', kde by se

navazovalo na cestu z tohoto materiálu již vytvořenou.

5. Projednání aktuální situace v oblasti životního prostředí

stav zeleně v extravilánu obce

Výbor ŽP doporučuje provést revizi většiny zelení, které lemují cesty, polnícesty, cyklostezky či břehy

vodních ploch. Část z nich je již v havarijním stavu, Jedná se v drtivé většině o přestárlé topoly a

padajícívětve z těchto suchých či usychajících stromů mohou způsobit zranění či škodu na majetku.

probíhaiícíči připravované proiektv souviseiícíse životním prostředím v obci

Na výboru ŽP proběhla diskuse ohledně aktuálně probíhajících či připravovaných projektech, které
jsou v rámci obce reatizovány. Jedná se konkrétně o akce na Šutráku a Kamenském šutráku. V
případě Šutráku navrhuje výbor vytvoření přechodu či přechodů pro chodce, které by zvýšily

bezpečnost chodců přecházejících z parkoviště přes cestu na Podivín, Dále výbor navrhuje zvážit

vybudování chodníku kolem Šutráku. Zpevněný chodník či stezka, který by umožnil procházku

(alespoň) v pravé_ části rybníku {od cesty na Podivín}, by určitě přivítali i rodiče s kočárky apod, Jsme si

vědomi minimálního prostoru na druhé straně rybníku, proto se návrh týká spíše pouze pravé strany.

Případný chodník by mohl být v místě tzv. ,,špice" ukončen lávkou, která by zpříjemnila přechod na

druhou stranu.

V případě Kamenského šutráku je výbor Žl připraven nabídnout pomocnou ruku při tvorbě návrhu či

připomínkování projektu a členové budou velice rádi, pokud budou k návrhům projektů i realizace

přizváni.

Černé skládkv v.olíolí obce

Výbor ŽP Zaaa pana starostu, aby se opět začala intenzivněji řešit problematika vzniku tzv, černých

skládek. Zejména v lokalitě tzv. ,,Šedličkův most" a v lokalitě bývalé skládky tzv, ,,Džbery". Je nutné

tyto (a nejen tyto) lokality vyčistit, ale také zkusit najít řešení, jak vzniku těchto skládek do budoucna
předcházet.



6. Diskuse

V rámci diskuse se detailněji probíraly všechny výše uvedené body.

V Rakvicích dne 26.1.2023

Přílohy: ].. Prezenční listina

2. Mapy s návrhy polních cest ke zpevnění

Předseda Výboru pro_životní prostředí:

žíÍ-,- <__
r..,.,...,l.i. r,. r.. t

Radek Švarc


